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BERGSDALEN SKULE  
 
 
 
 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Formannskapet tilrår at rådmannen kan gå vidare i prosessen slik at innbyggarane i Bergsdalen kan 
overta skulen.  Finansiering ved bruk av fond og kommunestyret vil få sak om finansieringa i sak om 
årsavlutning i desember. 
På bakgrunn av vedtak i sak frå  32/2016 er formannskapet delegert mynde i saka, men bruken av 
midlar må opp i kommunestyret j.fr kommunelova. 
 
Formannskapet godkjenner rammene for prosessen;  

1. Innbyggjarane i Bergsdalen, 22 representantar, vil vera med på å skipa eit nytt lag med 
føremål å eiga og drive skulen vidare til beste for bygda.  Arnfinn Trøen er førebels 
representant for laget. 

2. Vaksdal kommune vil, saman med representantar frå Bergsdalen, gå gjennom bygget og sjå 
kva stand det er i.  Bygget skal vere i «akseptabel» stand ut frå at det er vel 40 år gamalt.  
Skulen skal ikkje oppgraderast til standard 2020. 

a. Ut frå kva stand bygget/bygga held, og omkostningar ved overdraginga, vil det 
nyoppretta laget i Bergsdalen få eit tilskot frå kommunen.  Tilskotet er eit 
eingongstilskot på mellom 500 og 750.000 kroner. 

3. Etter synfaring og statusrapport for bygget er prosessen tenkt; 
a. Regulerings, og bruksendring samt privatrettslege krav må avklarast og ryddast i. 
b. Juridiske og økonomiske tilhøve rundt eventuell overdraging til bygda må 

klarerast. 
c. Endeleg kontrakt må opprettast der eit nyskipa bygdelag med eige 

organisasjonsnummer overtek ansvar og drift av «gamle» skulen i Bergsdalen. 
4. Bygget, skulen i Bergsdalen, skal nyttast til samfunnsgagnlege føremål. 
5. Om ein etter nokre år ser seg nøydde til å avhende bygget skal salsinntektene med frådrag 

for kostnader ved sal, regulerings- og bruksendring samt rettmessige privatrettslege krav 
vert sett av til eit fond til utvikling av Bergsdalen. 
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FPØ - Behandling: 
Boris Groth (FRP) stillte spørsmål ved sin habilitet i saka. Formannskapet vedtok samrøystes at Boris 
Groth ikkje er ugild i medhald av fvl § 6 e) punkt 2. 
Thor Andersen (AP) kom med forslag til tilleggspunkt til rammene i prosessen: 
"Skolen i Bergsdalen skal ikke brukes til ordinær  opplæringsdrift etter overdragelsen fra Vaksdal 
kommune." 
 
Det vart først røysta over rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Det vart etterpå røysta over tilleggspunkt til rammene i prosessen frå AP: 
3 medlemmer, Kjartan Haugsnes (SV), Thor Andersen (AP) og Heidi Rongved (AP), stemte for 
forslaget og 4 medlemmer, Hege Eide Vik (SP), Amalie Johnsen Lunde (H), Trond Olav Magnussen (H) 
og Boris Groth (FRP), stemte mot. 
 
Tilleggsforslaget fekk 3 stemmer og falt.  
 
 

FPØ - Tilråding/Vedtak: 
Formannskapet tilrår at rådmannen kan gå vidare i prosessen slik at innbyggarane i Bergsdalen kan 
overta skulen.  Finansiering ved bruk av fond og kommunestyret vil få sak om finansieringa i sak om 
årsavlutning i desember. 
På bakgrunn av vedtak i sak frå  32/2016 er formannskapet delegert mynde i saka, men bruken av 
midlar må opp i kommunestyret j.fr kommunelova. 
 
Formannskapet godkjenner rammene for prosessen;  

1. Innbyggjarane i Bergsdalen, 22 representantar, vil vera med på å skipa eit nytt lag med 
føremål å eiga og drive skulen vidare til beste for bygda.  Arnfinn Trøen er førebels 
representant for laget. 

2. Vaksdal kommune vil, saman med representantar frå Bergsdalen, gå gjennom bygget og sjå 
kva stand det er i.  Bygget skal vere i «akseptabel» stand ut frå at det er vel 40 år gamalt.  
Skulen skal ikkje oppgraderast til standard 2020. 

a. Ut frå kva stand bygget/bygga held, og omkostningar ved overdraginga, vil det 
nyoppretta laget i Bergsdalen få eit tilskot frå kommunen.  Tilskotet er eit 
eingongstilskot på mellom 500 og 750.000 kroner. 

3. Etter synfaring og statusrapport for bygget er prosessen tenkt; 
a. Regulerings, og bruksendring samt privatrettslege krav må avklarast og ryddast 

i. 
b. Juridiske og økonomiske tilhøve rundt eventuell overdraging til bygda må 

klarerast. 
c. Endeleg kontrakt må opprettast der eit nyskipa bygdelag med eige 

organisasjonsnummer overtek ansvar og drift av «gamle» skulen i Bergsdalen. 
4. Bygget, skulen i Bergsdalen, skal nyttast til samfunnsgagnlege føremål. 
5. Om ein etter nokre år ser seg nøydde til å avhende bygget skal salsinntektene med frådrag for 

kostnader ved sal, regulerings- og bruksendring samt rettmessige privatrettslege krav vert 
sett av til eit fond til utvikling av Bergsdalen. 

 
 

 
Saksopplysningar:  



 
Våren 2019 og  i haust har det vore møter mellom politisk og administrativ leiing i Vaksdal kommune 
og bebuare i Bergsdalen om framtida til skulen. Ordførar og rådmann var på eit møte i juni. No i 
september har rådmann hatt eit møte på skulen i Bergsdalen og eit møte med representantar frå 
bygdefolket på Heradshuset.  Representantane vart valde i møtet på skulen i september. 
Saka er no komen så lagt at rammer for eventuell overtaking er klare.  Det er ikkje oppretta ei sak, 
men rådmannen treng politiske signal på om det er tenleg og ønskeleg at ein går vidare med 
prosessen.  
Ordførar og varaordførar, perioden 2015-19, er orienterte om saka og har vore samtalepart for 
rådmannen i arbeidet.  Ei slik sak kan skape konfliktar både i eit bygdelag og internt i ein kommune.  
Truleg spesielt punkt 2a.  Rådmannen ser at slik saka no står, vil nokre kunne hevda, at Bergsdalen får 
godt betalt for å ta ansvar for skulebygget og drifta det til beste for bygda. Samstundes ser 
rådmannen at saka neppe kan skape «presedens» og at det har vore ein lang og noko kronglete 
historie fram til forslaget som no ligg føre. 
 
Bakgrunn for prosessen er tidlegare politiske vedtak, frå mellom anna 2016 og  2009. 
 
Saka vart behandla i Kommunestyret 23.05.2016 - Sak 32/2016:  
 
FRAMTIDIG BRUK AV BERGSDALEN SKULE, Moglegheit for lokal overtaking  
 
Det vart gjort slikt vedtak:   
Tilbodet frå Bergsdalen Jordbrukslag vert ikkje godkjent. Med bakgrunn i eit generelt stort 
vedlikehaldsetterslep på kommunale bygg er det eit mål å få ned den kommunale eigedomsmassen.  
Samstundes er det prisverdig at lokalsamfunnet vil yta for å ta vare på Bergsdalen skule.  Rådmannen 
og ordførar vert bedt om å gå ein siste runde med lokalsamfunnet med tanke på å framforhandla ein 
avtale om bruk som samfunnshus/sal/overtaking av Bergsdalen skule for å få ned dei kommunale 
driftsutgiftene, slik at bygninga kan koma lokalsamfunnet til gode.  
Vaksdal kommune er i startfasen av rulleringa av kommuneplanen.   I det høvet ynskjer 
kommunestyret å få gjennomført eit "mulighetsstudium" for å sjå på potensialet for Bergesdalen i eit 
næringsperspektiv, eit folkehelseperspektiv og eit samfunnsperspektiv. Eventuell alternativ bruk av 
skulebygget vert og vurdert.   
Rådmannen kjem tilbake med ei sak om rammene for eit "mulighetsstudium".  
Dersom ein ikkje når fram med ein avtale med lokale interesser vert eigedomen lagt ut for sal på den 
opne marknaden med omregulering til fritidsbustader og sal til høgstbydande.  Salsinntektene med 
frådrag for kostnader ved sal, regulerings- og bruksendring samt rettmessige privatrettslege krav vert 
sett av til eit fond til utvikling av Bergsdalen i tråd med ideane i "mulighetsstudiet".  
Formannskapet skal ha ein eventuell avtale til godkjenning.  
Vedtaket vart sendt til Bergsdalen jordbrukslag v/Helge Terje Fosse, i brev datert 26.05.16 
Kommunestyret behandla 30.03.2009 i sak 016/09 2009: 
 
MELDING OM VEDTAK - ENDRING AV FORSKRIFT OM OPPTAKSOMRÅDE FOR SKULANE I VAKSDAL 
 
Det er gjort vedtak i saka slik det framgår nedanfor: 
Behandling i møtet:  
Utsetjingsframlegg frå Karin Groth, FRP: Vaksdal FrP fremmer forslag om å utsette sak 016/09 slik at 
foreldrene med foreldrerådene kan gjennomføre en forsvarlig behandling av saken. Det samme 
gjelder for å kunne behandle en slik stor sak i partigruppene. Sakspapirene med uttalelsene fra 
foreldrerådene, og framstilling fra sakshandsamer kom for sent til å kunne behandles i dette 
kommunestyremøtet. 
Det vart først røysta over utsetjingsframlegget – Framlegget fekk 2 røyster (FRP) og fall. 



Kjetil Rødland ba om gruppemøte. 
Etter gruppemøtet gjorde Terje Davidsen greie for gruppa sitt syn. Han meldte frå om at det ville 
koma eit endringsframlegg frå SP. 
Subsidiært framlegg frå Karin Groth, FRP: Vaksdal FRP går inn for at opptaksområde for Eidsland 
endres. Vaksdal FRP går inn for at opptaksområdet til Bergesdalen skole opprettholdes slik som det er 
i dag. 
Endringsframlegg frå Kjetil Rødland, SP: Dersom elevtalsutviklinga i Bergsdalen viser at elevtalet vert 
større enn 10, skal det fremjast ny sak der ein vurderar endring av opptaksområde for skulane i 
Vaksdal. 
Røysting:  
Formannskap/plan- og økonomiutvalet si innstilling vart sett opp mot det subsidiære framlegget frå 
Karin Groth: Framlegget til Karin Groth fekk 2 røyster (FRP) og fall. Endringsframlegget frå Kjetil 
Rødland vart sett opp mot Formannskap/plan- og økonomiutvalet si innstilling – formannskap/plan- 
og økonomiutvalet si innstilling fekk 4 røyster (H og Karin Groth ) og fall. 
Vedtak: 
I Vaksdal vil det vera 5 skular: Eksingedalen skule (barne- og ungdomstrinn) Stamnes skule 
(barnetrinn) Dale barne- og ungdomsskule (barnetrinn og elevar på ungdomstrinnet frå heile 
kommunen med unnatak av Eksingedalen) Stanghelle skule (barnetrinn) Vaksdal skule (barnetrinn) 
Opptaksområde for barnetrinnet på Dale barne- og ungdomsskule omfattar også tidlegare 
Bergsdalen skule. 
Opptaksområde for Stamnes skule omfattar også Eidsland og Eksingedalen til Høvik. 
Opptaksområde for Eksingedalen skule strekkjer seg nedover Eksingedalen til og med Høvik. 
Dersom elevtalsutviklinga i Bergsdalen viser at elevtalet vert større enn 10, skal det fremjast ny sak 
der ein vurderar endring av opptaksområde for skulane i Vaksdal. 
Det vert kjøpt elevplassar for elevane frå Eidsland og Høvik i Modalen. 
 
 
 


